

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. \_\_\_\_\_

Date \_\_\_\_\_



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : \_\_\_\_\_

التاريخ : \_\_\_\_\_

المجلس الوطني الفلسطيني - إعلان ننتياهو فرض السيادة على المستوطنات خرق جديد للقانون الدولي وقرارات الأمم المتحدة

1.9.2019

استنكر المجلس الوطني الفلسطيني بشدة تعهد رئيس وزراء حكومة الاحتلال الإسرائيلي ننتياهو صباح اليوم، فرض سيادة الاحتلال الإسرائيلي على كافة المستوطنات في الضفة الغربية، معتبرا ذلك تحدياً جديداً لإرادة المجتمع الدولي وقرارات الشرعية الدولية ذات الصلة.

وقال المجلس الوطني الفلسطيني في بيان صدر اليوم: إن تعهد رئيس حكومة الاحتلال بضم كافة المستوطنات في الأراضي الفلسطينية المحتلة هو خرق صريح لقرارات مجلس الأمن الدولي خاصة القرار الأخير رقم 2334 الصادر في ديسمبر 2016 التي اعتبرت كل أشكال الاستيطان الإسرائيلي غير قانونية، ويجب وقف كافة النشاطات الاستيطانية بما في ذلك مدينة القدس المحتلة.

وأضاف: أن تصريحات ننتياهو ليست بالجديدة، وهي بفعل الدعم والتشجيع الأمريكي للاحتلال، وأخرها قرار وزارة الخارجية الأمريكية قبل أيام حذف مسمى الأراضي الفلسطينية وتصريحات أركان إدارة الرئيس الأمريكي ترامب حول حق إسرائيل بالاستيطان في الأراضي الفلسطينية المحتلة.

وأكد المجلس الوطني الفلسطيني أنه لا شرعية ولا قانونية لأية قرارات أو تصريحات أو تعهدات صادرة عن أية جهة تشرّع الاستيطان الإسرائيلي في أراضي الدولة الفلسطينية المحتلة التي اعترفت بها الأمم المتحدة عام 2012. وختم المجلس الوطني الفلسطيني بيانه بالتأكيد على أن لا سلام ولا أمن مع الاستيطان والاحتلال، وان قيام الدولة الفلسطينية وعاصمتها مدينة القدس على حدود الرابع من حزيران 1967، وعودة اللاجئين إلى ديارهم وفق القرار 194 هو الضمانة الوحيدة لتحقيق الأمن والاستقرار في منطقة الشرق الأوسط.

Palestine National Council

Speaker Office

Ref. \_\_\_\_\_

Date \_\_\_\_\_



المجلس الوطني الفلسطيني

مكتب الرئيس

الرقم : \_\_\_\_\_

التاريخ : \_\_\_\_\_

## **PNC: Netanyahu Declaration of Sovereignty on Settlements is a new violation of international law and UN resolutions**

1<sup>st</sup> of Sep. 2019

The Palestinian National Council (PNC) strongly condemned the Israeli Prime Minister Netanyahu's pledge this morning to impose the sovereignty of the Israeli occupation on all settlements in the West Bank, considering it a new challenge to the will of the international community and the relevant resolutions of international legitimacy.

In a statement issued today, PNC said that the commitment of the head of the Israeli government to annex all settlements in the occupied Palestinian territories is a clear violation of the UN Security Council resolutions, especially the last resolution No. 2334 issued in December 2016, which considered all forms of Israeli settlements are illegal, and must stop all settlement activities, including in occupied Jerusalem.

Netanyahu's statements are not new, PNC added, and are influenced by the support and encouragement of the US to Israeli occupation, the latest is the decision of the US State Department a few days ago to delete the name of the Palestinian territories from its website, and statements by the US President Trump administration on the right of Israel to settle in the occupied Palestinian territories.

PNC affirmed that no decision, declaration or pledge issued by any party that legitimizes Israeli settlement in the territories of the occupied Palestinian state, the state which is recognized by the United Nations in 2012, are legitimate or legal.

PNC concluded its statement by stressing that there is no peace or security with the settlements and occupation, and the only guarantee to achieve security and stability in the Middle East is the establishment of a Palestinian state with Jerusalem as its capital on the borders of June 4, 1967, and the return of refugees to their homes in accordance with resolution 194.